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Kære Niels E. Bjerrum 
 
Tak for din henvendelse af 27. november 2020 vedrørende statistik over færdselsulykker ved fjernbusterminalen på 
Ingerslevsgade.  
                                                                                                           
Forvaltningen har set på de seneste ti års politiregistrerede færdselsulykker på stedet. 
 

 Siden 2010 er der registreret 11 færdselsulykker, som kan knyttes til fjernbusterminalen på Ingerslevsgade. 

 I ti af ulykkerne er én eller flere af de implicerede parter en bus. 

 I seks af ulykkerne har en bus eller en personbil i lav hastighed påkørt en parkeret bus – typisk på bussens åbne 
bagagelem. 

 I én af ulykkerne er en person kommet let til skade. Her blev en fodgænger, der krydsede vejen, påkørt af en bus. Der 
er ingen dræbte eller alvorligt tilskadekomne i ulykkerne. 

 I én af ulykkerne har der været en cyklist impliceret.  
 

Det er almindeligt kendt, at cyklister og buspassagerer ofte kommer i konflikt med hinanden ved de pågældende 
busholdepladser, fordi buspassagererne har tendens til at gøre ophold på cykelstien. Ulykker mellem bløde trafikanter bliver 
meget sjældent politianmeldt. Her gemmer der sig erfaringsmæssigt et mørketal af ulykker, som forvaltningen ikke får kendskab 
til. 
 
Jeg kan desuden oplyse, at fjernbusterminalen på Ingerslevsgade vil blive afløst af en ny terminal i foråret 2023. Den nye 
fjernbusterminal vil blive placeret under Dybbølsbro langs jernbanen parallelt med Carsten Niebuhrs Gade. Den nye placering 
gør, at fjernbusserne til og fra København ikke bliver ledt ind på mindre veje med mange bløde trafikanter, men at de holder sig 
på de større veje. 
 
Jeg håber, det var svar på din henvendelse. Skulle det ovenstående give anledning til spørgsmål, er du naturligvis velkommen til 
at rette fornyet henvendelse til forvaltningen. 
 
Med venlig hilsen 
 
Lone Byskov 
Vicedirektør 


